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سرویس سیاسی - فیاض زاهد گفت: آقای 
پزشکیان معتقد است اگر قرار است مسئله فیلترینگ 
یا گشــت ارشاد را حل کنیم و اگر قرار است سطح 
تعامل با جامعه جهانی را گسترش دهیم و بزرگترین 
مصیبت این کشــور یعنی تحریم و FATF را حل 
کنیــم، او نمی تواند با دعوا و تنها با اصلاح طلب ها 

این را حل کند.
فیــاض زاهد، فعال سیاســی اصلاح طلب و 
عضو شــورای راهبری دولــت چهاردهم درباره 
تعریــف خود از وفاق ملی بیان کرد: به نظرم آقای 
دکتر مسعود پزشــکیان، همان تلقی را دارد که در 
بخش قبلی عرایضم توضیح دادم. می داند که با دعوا 

با نهادهای موثر حاکمیت به جایی نمی رسد. حسن 
روحانی دعوا کرد. نتیجه آن دعواها مشخص شد. 
آقای رئیســی هم دعوا نکرد. دولت کاملا ناموفقی 
داشت. برای او آمرزش طلب می کنم. ولی در حوزه 
عملکردی، عملکرد دولت آقای رئیسی فاجعه بار 
بــود.  وی ادامه داد: پس مــا دو نمونه داریم. یک 
نمونه که خود را ذوب در حاکمیت می دانســت و 
نتیجه عملکرد دولتش را شــاهدیم. یک نمونه هم 
دولت آقای روحانی بود که بنده هم به او رای داده و 
علاقمند بودم ولی معتقد بودم که نباید دعوای رئیس 
جمهور با نهادهای بالادســتی به رادیو تلویزیون 

کشیده شود و این به صلاح نیست.
پزشــکیان می داند مســئله تحریم، 
FATF و گشت ارشاد با دعوا حل نمی شود
این فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: آقای 
پزشکیان این را شاهد است. یک مدل پیش می برد 
که در آن، از نظر پزشــکیان به نحوی بازگشت به 
ارزش های اول انقلاب است. شاید این امکان پذیر 
نباشد. در این باره الان اظهار نظر نمی کند. ولی شاید 
این امکان پذیر نباشــد. به این معنا که اتفاقاتی در 
کشور رخ داده است که فراموش کردن آن ها حداقل 
برای افکار عمومی به این راحتی نیست. ولی آقای 
پزشکیان معتقد است اگر قرار است مسئله فیلترینگ 
یا گشــت ارشاد را حل کنیم و اگر قرار است سطح 
تعامل با جامعه جهانی را گسترش دهیم و بزرگترین 
مصیبت این کشــور یعنی تحریم و FATF را حل 

کنیــم، او نمی تواند با دعوا و تنها با اصلاح طلب ها 
این را حل کند.

وی با بیان اینکه پزشکیان به دنبال ایجاد یک 
بستر همکاری مشترک است، گفت: ما باید کاری 
کنیم که همه سودشــان را در این تحول ببینند. هم 
حاکمیت و هم رئیس جمهور ســودش را در این 
ببینــد. اگر به گونه ای رفتار کنیم که نهادهای موثر 
حس کننــد بازنده این بازی خواهنــد بود، بازی 

مسعود پزشکیان را خراب خواهند کرد.
علاقــه عاطفی و اعتمــاد رهبری به 

پزشکیان برای او سرمایه بزرگی است
فیاض زاهد بیان کرد: هنر سیاست، هنر چانه 
زنی و مذاکره کردن و داد و ستد کردن در یک فضای 
کاملا آگاه و هوشیار توسط آقای پزشکیان می تواند 
ایــن را رقم بزند. نه کاملا خودش را وا بدهد- البته 
این خصلت را دارد- پایش بیافتد مسعود پزشکیان 
اهل کوتاه آمدن نیســت. با یک شخصیت طرف 
نیستید که همه جا وا می دهد. اصلا اینطور نیست. 
این مرز را خوب می داند که برای دعوا نیامده است 
و تا کجا می تواند این تعامل را پیش ببرد.  وی افزود: 
حس من می گوید طرف مقابل می داند با چه چیزی 
طرف است. از همه مهم تر این است که رهبری این 
کشــور که بدون تعامل و توافق با ایشان نمی توان 
برخــی از این پروژه های بــزرگ را پیش برد، یک 
اعتماد و علاقه عاطفی به مسعود پزشکیان دارد که 

این می تواند برای او سرمایه بزرگی باشد.
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شرکت در همایش بین المللی »ارتباط متقابل زمان ها و تمدن ها-مبنای صلح و توسعه«، دیدار با روسای جمهور کشورهای مختلف 
از جمله برنامه های سفر اخیر رئیس جمهور به ترکمنستان بود.

سفررئیسجمهوربهترکمنستاندرراستایهمسایهداری

سرویس سیاســی - در حاشیه این سفر که به 
مناسبت سیصدمین ســالگرد »مختومقلی فراغی«به 
عشق آباد انجام شد،  مسعود پزشکیان ضمن حضور و 
سخنرانی در مراسم بزرگداشت شاعر شهیر ترکمن با 
روسای جمهور کشورهای مختلف از جمله روسای 

جمهور ترکمنستان، روسیه و زبکستان دیدار کرد.
به دنبال دستاوردهای مهم

وی در سخنانی پیش از سفر به ترکمنستان گفته 
بود: ما مرز طولانی و امن با ترکمنستان داریم و می توان 

مساله ترانزیت و کریدور شمال و جنوب را 
دنبال کنیم. مسائل اقتصادی، سرمایه گذاری، 
نفتی، گازی و برقی را می توانیم با ترکمنستان 
دنبال کنیم. امیدوارم این سفر دستاوردهای 
مهمی در زمینه ایجاد صمیمیت و همدلی، 
ارتباطــات فرهنگی، اقتصــادی و علمی و 
کارشناســی داشته باشــد. رئیس جمهور 
که عصر پنجشــنبه گذشــته ۱9 مهر ۱۴۰۳ 
ســفرش را آغاز کرده بود، ساعاتی بعد در 
شامگاه؛ با استقبال رشید مردوف وزیر امور 
خارجه ترکمنستان، سفیر و اعضای سفارت 
جمهوری اسلامی ایران وارد عشق آباد شد.

گفتمان وفاق نیاز امروز جامعه 
بین المللی است

پزشکیان در جریان سفر به ترکمنستان با حضور 
در همایش بین المللی ارتباط متقابل عصرها و تمدن ها، 
نگاه به وحدت و ایجاد وفاق فقط مختص به جوامع 
اسلامی نیست بلکه صحبت از صلح و تعمیق برادری 
و پی ریزی گفتمان وفاق نیاز امروز جامعه بین المللی 
اســت. وی هم چنین در بخش دیگری از سخنانش 
گفت: یکی از موضوعاتی که تمایل دارم در خصوص 
آن صحبت کنم وجود دسیسه های پنهان برای واگرایی 
و ایجاد دشمنی میان مذاهب اسلامی است. موضوعی 
که لازم است مد نظر همه جوامع اسلامی قرار گیرد. 
بخش های مهمی از جهان اســلام در معرض تهدید 

افراط و رشد گروه هایی است که فلسفه وجودی خود 
را در تعریف افتراغ و جدایی جامعه اسلامی  می بینند. 
وقتی بزرگانی مانند مختوم قلی صحبت از همگرایی 
و اتحاد جوامع اســلامی می کنند به خوبی از زوایای 
تاریک و مصائب جدایی آگاه هستند. رئیس جمهور در 
حاشه این نشست در پاسخ به پرسش خبرنگاری مبنی 
بر اینکه به رژیم صهیونیستی چه می گویید؟ بیان کرد: 
رژیم صهیونیستی باید دست از کشت و کشتار بردارد. 
آدم های بی گناه را نکشد. خانه ها را بمباران  نکند و مردم 

بیچاره را با قدرتی که دارد و پشتیبانی که می شود مورد 
ظلم قــرار ندهد. رئیس جمهور صبح جمعه ۲۱ مهر 
۱۴۰۳ در جریان سفر به ترکمنستان با قربانقلی بردی 
محمداف رهبر ملی این کشور دیدار و گفت وگو و با 
اشاره به اشتراکات فرهنگی بین دو کشور بر ضرورت 
توسعه تعاملات فرهنگی ، سیاسی و اقتصادی فیمابین 
تاکید کرد. »قربانقلــی بردی محمداف« رهبر ملی و 
رئیس مصلحت خلق ترکمنســتان نیز در این دیدار 
ضمن تقدیر از حضور پزشکیان در مراسم سیصدمین 
ســالگرد »مختومقلی فراغی« گفــت: از این فرصت 
اســتفاده می کنم و از جنابعالی درخواست می کنم که 

ســلام  گرم و آرزوهای نیک بنــده را به رهبر معظم 
انقلاب اسلامی ایران برسانید.

ارتباط ایران و روسیه راهبردی است
 پزشــکیان ظهر جمعه هم در دیدار »ولادیمیر 
پوتین« رئیس جمهوری فدراســیون روسیه، با تاکید 
بر توسعه همکاری های مشترک بین دو کشور گفت: 
ارتباط  ما با روســیه صمیمانه و  راهبردی است. وی با 
ابراز خرسندی از فرصت دیدار با همتای روس خود 
گفت:  از نظر اقتصادی و فرهنگی ارتباطات ما روز به 
روز تقویت شــده و قوی تر می شود. روند رو به رشد 
همکاری های ایران و روســیه با توجه به اراده رهبران 
عالی دو کشور به ضرورت تقویت این ارتباطات باید 
تســریع شود. رئیس جمهور روسیه نیز در این دیدار 
ضمن ابراز خرســندی از این گفتگو اظهار داشــت: 
همکاری های دو  کشور برای ما اولویت بالایی دارد و 
توسعه روابط و افزایش حجم تجارت میان دو طرف 
خیلی خوب در حال انجام است. ولادیمیر  پوتین در 
جریان این دیدار از رئیس جمهوری اســلامی ایران 
برای شرکت در اجلاس بریکس و برگزاری نشست 
مشــترک دوجانبه در روسیه دعوت رسمی به عمل 
آورد. رئیس جمهور هم چنین در دیدار با »سردار بردی 
محمداف« رئیس جمهور ترکمنستان، با تاکید بر این که 
»امــروز در دنیا نیاز به صلح و برادری داریم«، تصریح 
کرد: ما باید در منطقه با محبت و برادری زندگی 
کنیم و ارتباطات فیمابین را توسعه دهیم. وی 
با اشاره به سیاست اصولی جمهوری اسلامی 
ایــران و نیز تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر 
توســعه ارتباطات با همســایگان و از جمله 
ترکمنســتان گفت: ما همســایه بوده و مرز 
مشترک طولانی داریم و علاوه بر همسایگی، 
خویشاوند نیز هستیم. سردار بردی محمداف 
رئیس جمهور ترکمنســتان نیز در این دیدار 
ضمــن خوش آمدگویــی و تقدیر از حضور 
پزشــکیان در آیین گرامیداشت سیصدمین 
سالگرد »مختومقلی فراغی« گفت: از جنابعالی 
تشــکر می کنیم که دعوت ما را پذیرفته و در 
همایش شرکت کردید.  پزشکیان بعد از ظهر 
جمعه در دیدار »شوکت میرضیایف« رئیس جمهور 
ازبکســتان، بر ضرورت برگزاری نشست کمیسیون 
مشترک همکاری های اقتصادی دو کشور تاکید کرد 
و با اشــاره به آمادگی ایران برای توســعه همه جانبه 
همکاری ها با ازبکستان خاطرنشان کرد: ما می توانیم 
در زمینه های علمی، صنعتی و فرهنگی همکاری های 
خود را توسعه دهیم. رئیس جمهور عصر جمعه گذشته 
به تهران بازگشت و در تشریح دستاوردهای این سفر 
گفت: سفر به ترکمنستان دستاوردهای خوبی داشت 
و امیدواریــم بتوانیم با تقویت ارتباط با همســایگان 

مشکلات ناشی از تحریم ها را کاهش دهیم.

سرویس سیاسی - سلمان اسحاقی سخنگوی 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی 
درباره مطالبات پرستاران گفت: کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس یازدهم می خواست ماده ۲۳۴ آیین نامه 
داخلی مجلس را برای وزیر بهداشت و وزیر اقتصاد 
را برای نظام پرستاری اجرا کند چراکه نظام پرستاری 
خیلی مهم است، اما به آن بی توجه هستیم. در یکی از 
استان ها که اسم نمی برم به ازای هر نوزاد یک پرستار 
داریم؛ ســالانه دو هزار پرستار درخواست خروج از 
کشور را دارند و با یک بحران بسیار زیادی مواجه شدیم 
و درخواست برای جذب هم کم است. نماینده مردم 
قائنات در مجلس اضافه کرد: آقای شهریاری رئیس 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس هم اعلام کرد در 
صورتی که به موضوع پرستاران کم توجهی شود این 
کمیسیون ورود جدی تری به این مسئله خواهد داشت 

البته آقای پزشکیان یکی از دغدغه مندان این موضوع 
هســتند و در کمیسیون بهداشت مجلس خود ایشان 
شخصاً پیگیر حقوق کادر بهداشت و درمان بودند که 
یکی از آنها همین نظام پرســتاری بود. خبر دارم که 
آقای پزشکیان ورود جدی به این موضوع کردند و هم 
سازمان برنامه بودجه و هم وزارت بهداشت را مکلف 
کردند که برنامه ای را نسبت به ارتقای افزایش انگیزه 

پرستاران تدوین کنند.
اسحاقی گفت: ما دو موضوع را درباره پرستاران 
پیگیری می کنیم یکی تبدیل وضعیت پرستاران است، 
چون ما امروز کمبود پرستار داریم و پرستارانی را که 
در زمان کرونا فراخوان زدیم و جانشان را فدای مردم 
کردند طرحشان به پایان رسیده، اما آنها را برنگرداندیم 
و آنها می خواهند بمانند. وی با بیان اینکه الان در نظام 
پرستاری کمبود پرستار داریم، بیان کرد: پرستارانی که 

طرحی بودند و طرحشان تمام شده در خانه نشستند؛ 
کشور برای اینها هزینه کرده و اینها هم آزمونشان را پس 
دادند، اما الان خانه نشــین هستند لذا تبدیل وضعیت 
نیرو های طرحی یکی از برنامه های اصلی ما اســت. 
نماینــده مردم قائنات در مجلس با بیان اینکه افزایش 
حقوق پرســتاران یکی از برنامه های ما است، افزود: 
چرا پرستاران ما به خارج از کشور می روند قطعاً آنها 
کشورشان را دوست دارند، اما دلیل رفتنشان این است 
که می بینند نســبت به تورم و کار سختشان افزایش 
حقوق نداشــتند. دو موضــوع یکی تبدیل وضعیت 
نیرو هــای طرحــی و نیرو های کادر پرســتار و دوم 
واقعی سازی حقوق پرستاران در دستورکار ما است. 
ما اصرار داریم که تدبیر ریاســت محترم جمهوری 
در خصوص مطالبات پرســتاران اجرایی شود و این 

موضوع به صحن علنی مجلس نیاید.

سرویس سیاسی - من به عنوان 
کســی که در این حوزه کار کرده ام، 
آرزو می کنــم که وضعیت اقتصادی 
آموزش و پرورش روزی به گونه ای 
باشــد که نیازی به جداسازی نداشته 
باشیم اما تا آن جایگاه فاصله زیادی 
داریم. ســخنگوی دولت بــا ابراز 
امیدواری نسبت به انتخاب بانوان به 
عنوان استاندار در دولت چهاردهم، 
گفت: انتصاب جوانان، زنان و اقوام 
از اولویت های مهم دولت است چرا 
که برای ارتقای ســرمایه اجتماعی 
باید گروه های مختلف را به رسمیت 
بشناســیم و به آنان فرصت دهیم.   فاطمه مهاجرانی تصریح کرد: امیدوارم نماینده 
خوبی برای جامعه زنان فرهیخته کشورم باشم و حضور من به عنوان اولین سخنگوی 
بانوی دولت جمهوری اسلامی ایران، برای تمام مردم کشورم اعم از زن و مرد پیام آور 
خبرهای بهتری باشد. سخنگوی دولت، مهم ترین وظیفه سخنگویی دولت را اصلاح 
ارتباط دولت - ملت عنوان کرد و افزود: رســاندن صدای جامعه به گوش هیأت 
دولت و از آن ســو، انعکاسِ درست آنچه در دولت انجام می شود مهمترین وظیفه 
سخنگویی است؛ اگر این رابطه به درستی اصلاح شود و شکل واقعی به خود گیرد، 
قطعا شاهد ارتقای سرمایه اجتماعی و به دنبال آن تصمیمات درست دولت خواهیم 
بود که خیر جمعی را به همراه خواهد داشــت. فاطمه مهاجرانی انتصاب جوانان، 
زنان و اقوام را از اولویت های مهم دولت چهاردهم برشمرد و تاکید کرد: همانطور 
که می دانید تاکنون چهار بانو به دولت چهاردهم پیوسته اند، همچنین انتصاب بانوان 
در ســطوح معاونان وزرا، مدیران کل ستادی و استانی در حال دنبال شدن است و 
امیدواریم تعداد بانوان در پست های مدیریتی افزایش یابد.  وی ابراز امیدواری کرد 
که انتصاب بانوان در پست استانداری نیز محقق شود، با اینحال تصریح کرد: همه 
تلاش ما این اســت که حضور بانوان در ســمت استانداری نیز محقق شود اما اگر 
اینگونه هم نشود، قطعا انتصاب زنان در سطح معاون استاندار را خواهیم داشت و 
امیدواریم در دولت چهاردهم نیز تعداد زیادی از معاونان اســتانداران از میان زنان 
شایسته انتخاب شوند.  اگر می خواهیم سرمایه اجتماعی افزایش یابد باید گروه های 
اجتماعی مختلف را به رسمیت بشناسیم و به آنان فرصت دهیم؛ امروزه شاهد سهم 
معنادار زنان در حوزه های کارشناسی هستیم اما هنگامی که به رده های تصمیم گیری 
و مدیریتی می رســیم، متاسفانه حضور زنان کم رنگ تر می شود.  مهاجرانی افزود: 
باید به سمت شایسته سالاری و استفاده درست از ظرفیت های زنان حرکت کنیم، 
این به نفع کل جامعه است و نه صرفا بانوان؛ اگر افراد شایسته در لایه های مدیریتی 
عملیاتی شود، قاعدتا اثربخشی بیشتری خواهند داشت.  سخنگوی دولت با اشاره 
به وجود ۶ هزار بانوی خیرّ مدرسه ساز گفت: متأسفانه حتی یک نفر رئیس مجمع 
خیرّین استانی بانو نداریم و این از نکاتی است که باید اصلاح شود.  سخنگوی دولت 
با ارایه توضیحاتی درباره روند انتخاب استانداران در دولت، گفت: رزومه افرادی 
که نامزد احراز پست استانداری هستند به دولت ارسال و در کمیته های تخصصی 
مورد بررسی قرار می گیرد.  وی با تاکید بر اینکه وزارت کشور نیز همگام با دولت در 
جهت وفاق گام برمی دارد، افزود: در انتخاب استانداران، تاکید دولت بر این است که 
تا جایی که امکان دارد، از بدنه وزارت کشور استفاده کنیم.  امیدواریم که روند انتخاب 
اســتانداران تسریع شود چرا که پس از انتصاب استانداران، مدیران کل استانی نیز 
راحت تر امکان انتصاب از سوی وزرا را می یابند، همچنین فرمانداران و بخشداران 
نیز سریعتر منصوب می شوند و این موضوع کمک می کند که دولت سریعتر استقرار 
یابد. سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه هیچ تصمیمی در جامعه به صورت درست 
عملیاتی نمی شود مگر اینکه مردم از آن حمایت کنند، اظهار داشت: در دنیا نیز اینگونه 
است و سخنگوی دولت مسئول ارتباط دولت با بدنه جامعه است، به این معنا که 
مسیر تصمیم گیری های دولت در جامعه را هموار می کند.  در طول ۴۶ سال گذشته 
نیز همواره چنین بوده که هر گاه مردم پشت دولت ایستادند، دولت موفقیت های بی 
نظیری را کسب کرده است. نمونه بارز آن را در دفاع مقدس شاهد بودیم که علی رغم 
اینکه حمایت تمام قد تمام دولت هاای قدرتمند دنیا از رژیم بعث عراق، هنگامی 
که مردم پشت نظام ایستادند، توانستیم پیروز میدان جنگ باشیم.  البته اصلاح رابطه 
دولت و ملت، افزایش سرمایه اجتماعی و ایجاد زبان مشترک و برقراری گفت وگو با 
مردم، تنها وظیفه یک نفر نیست بلکه وظیفه خیلی هاست که سخنگوی دولت یکی از 
آنهاست؛ لذا با کمال افتخار عرض می کنم که بناست هم »بشنوم« هم »ببینم« و هم به 
موقع مناسب آنچه مردم باید درک کنند را »بگویم«؛ به عبارت دیگر سخنگو باید رابطه 
بین دولت و ملت را به صورت دوجانبه مدیریت کند.  سخنگوی دولت تصریح کرد: 
روند غلطی وجود داشت که هر دولتی که بر سر کار می آمد می گفت که ما ویرانه ای 
را تحویل گرفته ایم، دکتر پزشکیان اعتقاد دارند که این روند باید اصلاح شود، چرا 
که تمام دولت ها توان خود را به کار می بندند تا تصمیم درست بگیرند و مشکلات 
کشــور را حل کنند؛ اگر مردم احســاس کنند که دولتمردان مرتبا از هم بدگویی یا 
یکدیگر را تخطئه می کنند، ســرمایه اجتماعی ما به افول خواهد رفت.  مهاجرانی 
در پاســخ به این ســوال که آیا آنگونه که برخی ادعا می کردند، دولت چهاردهم به 
اصطلاح اســب زین شده ای را تحویل گرفته است، گفت: به نقل از رئیس جمهور 
می گویم که آنچه تحویل گرفتیم، هر چه هست قطعا پول در آن نیست؛ قانونگذار 
۲۲ همت برای پاداش پایان خدمت کارکنان دولت در نظر گرفته اســت، اما جمع 
پاداش پایان خدمت کارکنان، بالغ بر 7۰ همت اســت لذا شاهد ناترازی بزرگی در 
بخش های مختلف هستیم.  در بحث رفع ناترازی های بودجه، تیم اقتصادی دولت 
شامل وزیر اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی، رئیس سازمان برنامه و بودجه و مشاور 
اقتصادی رئیس جمهور به همراه وزارت خانه های مرتبط در حال کار بر روی این 
موضوع هستند و دولت تلاش می کند که ناترازی ها را به حداقل برساند و بودجه را 
مدیریت کند؛ ضمن اینکه باید کاری کرد تا به اقشار آسیب پذیر فشار وارد نشود و 
سفره مردم کوچک نشود.  سخنگوی دولت ناترازی در حوزه انرژی را از مهمترین 
حوزه های ناترازی دانست و تاکید کرد: دولت تلاش می کند که سبد انرژی مصرفی 
کشور را تنوع بخشد. البته برای بسیاری از این مشکلات باید از قبل فکری اندیشیده 
میشد تا برخی ذخایر ما پرُ می شد که بتوانیم نیروگاه ها را سر پا نگه داریم، اما الان پرُ 
نیست؛ این ذخایر باید در تابستان پرُ می شد اما الان اینگونه نیست و امیدواریم هم با 
تأمین سوخت مایع و هم با مدیریت انرژی، شاهد کمترین مشکل در تامین انرژی 
زمستان باشیم. سخنگوی دولت افزود: بخشی از جلسات هیأت وزیران هر هفته به 
ارایه گزارش وضعیت تدوین آیین نامه هایی برنامه هفتم توسعه اختصاص دارد و 
تهیه این آیین نامه های اجرایی در دستور کار است و وزارتخانه های مربوطه به سرعت 
و دقت در حال کار بر روی آن هســتند.  مهاجرانی تحویل به موقع لایحه بودجه 
۱۴۰۴ را از برنامه های مهم سازمان برنامه و بودجه دانست و تصریح کرد: همکاران 
ما در تلاشند که تا اول آبان ماه کلیات لایحه بودجه و پس از آن شرکت های دولتی 
و ســپس تبصره های بودجه را در موعدهای مشخص و تعیین شده تحویل دهند. 
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه تمام تلاش دولت در هنگام تدوین لایجه بودجه، 
حفظ توان دهک های پایین و اقشار کم درآمد است، گفت: در حوزه درمان، آموزش 
و رفاه تأکید رئیس جمهور بر این است که سفره مردم کوچک نشود؛ رئیس جمهور 
در جلسات خصوصی نیز مدام تأکید می کند که باید مراقبت کنیم تا افراد کم درآمد 
آســیب نبینند. عدالت ۲ وجه دارد و با مساوات یکسان نیست؛ من به عنوان کسی 
که در این حوزه کار کرده ام، آرزو می کنم که وضعیت اقتصادی آموزش و پرورش 
روزی به گونه ای باشد که نیازی به جداسازی نداشته باشیم اما تا آن جایگاه فاصله 
زیادی داریم. نمی توانیم وقتی یکی از شاخص های نخبگانی ما، مدال آوری المپیاد 
اســت، بگوییم مدارس ســمپاد را نمی خواهیم؛ البته اگر ایرادی در مدارس سمپاد 
هســت باید برطرف شود ولی وجود آنها به معنی عدالت آموزشی است؛ عدالت 
یعنی »وضعُ کلُ شــیء فی موضعه«  بنابراین اگر افرادی را سرآمد تشخیص دادیم 

باید به آنها امکانات بدهیم.

سرویس سیاسی - قائــم مقام 
دبیــرکل حزب اعتماد ملــی با بیان 
اینکه دســتیابی به وفاق ملی نیازمند 
همــکاری دو طرفــه دولت و ارکان 
حاکمیت است، گفت: آقای پزشکیان 
باید مطالبات مردم را به مرحله اجرایی 
درآورد. به عنوان مثال، رفع فیلترینگ 
یکی از این مطالبات است که متأسفانه 
در آن زمینــه نیز موانعی وجود دارد. 
دولت نباید به جای پرداختن به علل 
اصلی فیلترینگ، به عواقب آن توجه 

کند.
اسماعیل گرامی مقدم قائم مقام دبیرکل حزب اعتماد ملی درباره اینکه دولت باید 
چه اقداماتی انجام دهد تا نتایج وفاق ملی برای آحاد جامعه قابل لمس باشد، گفت: 
ایجاد وفاق و آشتی ملی با توجه به چالش های متعدد داخلی و خارجی که بر کسی 
پوشــیده نیست، یکی از نیازهای اساسی جامعه امروز ایران است. دستیابی به وفاق 
ملی نیازمند همکاری دوطرفه است. اگر تنها یک طرف، یعنی دولت، بخواهد وفاق 
ملی را ایجاد کند و طرف دیگر، که شامل ارکان حکومت می شود، همکاری نکند، 

تحقق وفاق ملی ممکن نخواهد بود.
وی افزود: آقای پزشکیان با اعطای بیش از نیمی از کابینه خود به جناح راست، 
تلاش کرده تا وفاق ملی را ایجاد کند و گام های عملی در این راستا بردارد. از سوی 
دیگر این اقدام مورد انتقاد جامعه اصلاح طلبی قرار گرفته زیرا بخشی از جامعه ای که 
پایه گذار رأی آقای پزشکیان بودند، معتقدند ایشان در زمینه انتخاب کابینه خود دست 
به اقدام انتحاری زده است.  به اعتقاد من، آقای پزشکیان در این مسیر ممکن است از 
حامیان خود در جبهه اصلاحات فاصله گرفته باشد. در نظام های سیاسی دموکراتیک، 
انتخاب ترکیب کابینه به عنوان سهم بندی شناخته می شود و رئیس جمهور باید پس از 
انتخاب شدن قدرت را به همفکران خود واگذار کند. لذا آقای پزشکیان باید مطالبات 
مردم را، به مرحله اجرایی درآورد. به عنوان مثال، رفع فیلترینگ یکی از این مطالبات 
است که متأسفانه در آن زمینه هم موانعی وجود دارد. دولت نباید به جای پرداختن به 
 ،FATF علل اصلی فیلترینگ، به عواقب آن توجه کند.  در سایر زمینه ها نیز، از جمله
آزادی زندانیان سیاسی، بازگشت دانشجویان ستاره دار و اساتید ممنوع التدریس، باید 
انتظار داشت که حاکمیت گام های جدی تری بردارد تا وفاق ملی شکل گیرد. اعتقاد 
دارم آقای پزشکیان برای ایجاد وفاق ملی هزینه های زیادی را متحمل شده که ممکن 
است چالش های اساسی آینده دولت را رقم بزند. گرامی مقدم در پاسخ به این سوال 
که دولت برای حل چالش پیش روی وفاق ملی باید چه اقداماتی انجام دهد، گفت: 
یکی از چالش های پیش روی دولت آقای پزشکیان اعطای مقام وزارتخانه ها به برخی 
از شخصیت های طیف مقابل بود. در تاریخ سیاسی کشور، کمتر دولتی را می توان 
یافت که پس از پیروزی، وزارتخانه ها را به شخصیت هایی که به جناح های مختلف 
وابسته هستند، واگذار کند. وزرایی که به جناح های راست و مستقل وابسته اند، غالباً 
از پذیرش مسئولیت در دولت های اصلاح طلب ابا دارند. وی افزود: آقای پزشکیان با 
اعتماد به نفس و در راستای وفاق ملی، اقدام به انتصاب این وزرا کرده است. حال، لازم 
است که این تفکر در حاکمت تقویت و زمینه ها و مسیرهای لازم برای تحقق وفاق 
ملی هموار شود. یکی از اقدامات اساسی، اجرایی کردن مطالبات بر زمین مانده مردم 
اســت، از جمله مسئله FATF و رفع تحریم ها که از مهم ترین خواسته های جامعه 
به شمار می روند. امیدواریم که سایر نهادهای حاکمیتی هم همکاری های لازم را به 
عمل آورند تا اهداف و راهبردهای آقای پزشکیان در قوه مجریه به واقعیت بپیوندد.

ســرویس سیاسی - یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: به نظر می رسد که 
حاکمیت هم علاقه مند است که دولت به وعده های خود عمل کند و تا به حال در این 
زمینه دچار کم کاری نشده است. اما در این مدت دولت با مشکلات و چالش هایی 
در صحنه منطقه ای و بین المللی روبه رو بود که مجال پاسخگویی به انتظارات مردم 
را محدود کرد. اما رفع فیلترینگ و حل مشکل FATF باید به طور جدی در دستور 
کار قرار گیرد. یدالله طاهرنژاد فعال سیاسی اصلاح طلب درباره اینکه دولت باید چه 
اقداماتی انجام دهد تا نتایج وفاق ملی برای آحاد جامعه قابل لمس باشد، عنوان کرد: 
وفاق ملی در حال حاضر برای بقا، دوام و اســتحکام کشور ضروری است. شرایط 
به گونه ای است که راه دیگری پیش روی ما نیست. تمامی ظرفیت های کشور باید 
منسجم و متحد عمل کنند تا از این شرایط سخت در منطقه عبور کنیم. اقدام آقای 
پزشکیان در گام اول، که با قوت و صداقت انجام شد و دست دوستی به سوی همه 
کسانی که به ایران و اسلام دلبستگی دارند دراز کرد، اقدامی مؤثر و مثبت بود. با این 
حال، اگر این وفاق مورد پذیرش و اجماع قرار نگیرد، ممکن اســت کارایی لازم را 
نداشته باشد. به نظر می رسد هنوز برخی از مراکزی که قدرت در اختیارشان است، 
همکاری لازم را نکرده اند. امیدواریم که همه متوجه شوند در شرایط کنونی، وفاق 
برای حیات و استحکام کشور ضروری است و باید همه دست به دست هم دهیم 
تا کشــور را از این شــرایط ســخت عبور دهیم. وی افزود: صدا وسیما باید محور 
شکل گیری وفاق در کشور باشد. این نهاد ابزار قدرتمندی در اختیار دارد که باید از 
آن به نحو مطلوب استفاده شود. امیدواریم هرچه جلوتر می رویم، این معنا در افکار 
عمومی و مراکز تصمیم گیری جایگاه خود را پیدا کند. طاهرنژاد در پاسخ به این سوال 
که آقای پزشکیان شعارهایی در خصوص حل مسئله FATF و رفع فیلترینگ داشتند، 
چه اقداماتی باید در این زمینه انجام شود تا مردم بیشتر به باور در مورد وفاق برسند، 
گفت: در مورد فیلترینگ، انتظار عمومی این بود که اقدامات در این حوزه سریع تر 
انجام شود. اما در این مدت دولت با مشکلات و چالش هایی در صحنه منطقه ای و 
بین المللی روبه رو بود که مجال پاسخگویی به انتظارات مردم را محدود کرد. اما رفع 
فیلترینگ باید به طور جدی در دستور کار قرار گیرد. حق طبیعی مردم است که بتوانند 
ارتباطات خود را برقرار کنند و از فضای مجازی بهره مند شوند. این انتظار بحق باید 

برآورده شود. افرادی که به آقای پزشکیان رأی دادند، این توقع را از ایشان دارند.
وی افزود: در خصوص FATF هم تعیین تکلیف این موضوع نه تنها نیاز دولت 
بلکه نیاز کشور است. کسانی که مانع تراشی کرده اند، باید در پیشگاه تاریخ پاسخگو 
باشند. عدم پیوستن به FATF موجب مشکلاتی در مبادلات مالی و تجاری ما خواهد 
شــد و این موضوع باید در دســتور کار دولت قرار گیرد. امیدواریم که این موضوع 
به زودی در مجمع تشخیص مصلحت نظام مطرح و حل شود. این فعال سیاسی گفت: 
به نظر می رسد که حاکمیت علاقه مند است که دولت به وعده های خود عمل کند و 
تا به حال در این زمینه دچار کم کاری نشده است. امیدواریم که این روند همکاری 
ادامه یابد. مجلس هم اگر نیاز به هماهنگی و حمایت را احساس کند، بعید است که 
مشکلات عمده ای ایجاد کند. اکثریت مجلس نگاهی ملی دارند و در صورت ایجاد 
تفاهم در سطح ملی، به موفقیت دولت کمک خواهند کرد. طاهرنژاد در پاسخ به این 
سوال که چالش هایی که پیش روی مسیر وفاق ملی وجود دارد چگونه قایل رفع است، 
گفت: وفاق به معنای مطلق، به ویژه در شرایط کنونی مورد انتظار نیست و وفاقی که 
امروز شکل گرفته نسبی است. اما اگر دولت چند گام در راستای تحقق وعده های 
خود بردارد و افرادی که در انتخابات رویکرد دیگری داشتند، احساس کنند که دولت 
به مصالح عمومی توجه دارد، به تدریج حول محور وفاق جمع خواهند شد. مهم این 
است که در برخی مواقع از منافع شخصی خود عبور کنیم تا به وفاق برسیم. اختلاف 
نظرها و دیدگاه ها بخشــی از وجود یک جامعه زنده و پویا اســت و باید در راستای 

منافع ملی به توافق برسیم.

سخنگویدولت:

تحویلاسبزینشدهبهدولتچهاردهم!
آنچهتحویلگرفتیمقطعاپولدرآننیست!

قائممقامدبیرکلحزباعتمادملی:

دستیابیبهوفاقملینیازمندهمکاریدو
طرفهدولتوارکانحاکمیتاست

طاهرنژادفعالسیاسیاصلاحطلب:

حوادثمنطقهایدرشروعکاردولتمجال
پاسخگوییبهانتظاراتمردمرامحدود

کردهاست

ولادیمیر  پوتیــن در جریان این دیدار از رئیس 
جمهوری اســلامی ایران برای شرکت در اجلاس 
بریکس و برگزاری نشست مشترک دوجانبه در 
روسیه دعوت رسمی به عمل آورد. رئیس جمهور 
هم چنین در دیدار با »ســردار بردی محمداف« 
رئیس جمهور ترکمنســتان، بــا تاکید بر این که 
»امــروز در دنیا نیاز به صلح و برادری داریم«، 
تصریح کرد: ما باید در منطقه با محبت و برادری 
زندگی کنیم و ارتباطات فیمابین را توسعه دهیم.
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